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Zápis z 13. jednání Rady České televize ze dne 11.12. 2024 

 

Přítomni osobně:  D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, 

L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. 

Šafařík, I. Racek, J. Šlégr (odchod: 13:15), I. Tesař, L. X. Veselý  

 

Omluveni:   

    

Sekretariát Rady ČT: K. Mališová, P. Staňková, J. Ketman 

Předsedající:   K. Novák 

Hosté: J. Souček, D. Břinčil, M. Fila, M. Fridrich, P. Mrzena, T. Polachová, 

R. Týmová, P. Juchelka, R. Kysela, P. Mádle, L. Musil, J. Stejskal 

 

 

Program jednání:  

 

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

3. Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4. Informace generálního ředitele  

5. Rozpočet Rady ČT na rok 2025 

6. Materiály z Dozorčí komise  

7. Stížnosti 

8. Různé 

9. Závěr 

1) Schválení programu jednání, zahájení  

 

Usnesení č. 234/13/24: Rada po projednání schvaluje program jednání v pozměněném znění:  

 

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

3. Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4. Informace generálního ředitele  

5. Rozpočet Rady ČT na rok 2025 

6. Materiály z Dozorčí komise  

7. Stížnosti 

8. Různé 

9. Závěr  
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(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, J. Šlégr, I. 

Tesař, L. X. Veselý 

 

2) Volba ověřovatelů zápisu  

 

Usnesení č. 235/13/24: Rada volí ověřovatele zápisu radní Ivanu Chmel Denčevovou a radního 

Pavla Matochu a pověřuje je ověřením tohoto zápisu. 

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, J. Šlégr, I. 

Tesař, L. X. Veselý 

 

3) Plnění usnesení a kontrola zápisů  

 

Usnesení č. 236/13/24: Rada obdržela materiál „Osnova Výroční zprávy o činnosti ČT v roce 

2024“ a „Harmonogram přípravy Výroční zprávy o činnosti České televize za rok 2024“ a pověřuje 

radního Ladislava Mrklase zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a předložením návrhu 

usnesení.  

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, J. Šlégr, I. 

Tesař, L. X. Veselý 

 

4) Informace generálního ředitele 

 
Viz. Příloha č.1 tohoto zápisu 

 

Usnesení č. 237/13/24:  

Rada České televize je toho názoru, že ČT zařazením dvou pořadů („S dovolením“ a „Století 

Dynama“) do vysílání velmi krátce před letošními volbami dostatečně nerespektovala zásady, které 

sama deklarovala ve svých pravidlech předvolebního a volebního vysílání vyhlášených před 

zmíněnými volbami. Rada apeluje na to, aby se podobné situace neopakovaly.  

(14:0:2) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař  

ZDRŽEL SE: V. Ježek, L. X. Veselý 

 

Usnesení č. 238/13/24: Rada přerušuje projednávání zprávy GŘ ve věci pravidel předvolebního 

vysílání do příštího jednání Rady. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

5) Rozpočet Rady ČT na rok 2025 

 

Pozměňovací návrh – usnesení č. 239/13/24: Rada souhlasí s tím, aby položka cestovné – 

zahraniční byla vyškrtnuta. 
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(8:4:4) Návrh nebyl přijat. 

PRO: J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. 

Řehák, I. Racek 

PROTI: K. Novák, P. Matocha, I. Tesař, L. X. Veselý 

ZDRŽEL SE: D. Brabec, R. Bradáč, L. Mrklas, P. Šafařík  

 

Pozměňovací návrh – usnesení č. 240/13/24: Rada souhlasí s tím, aby částka na reprezentaci 

byla snížena na 50 % navrhované částky. 

(3:4:9) Návrh nebyl přijat. 

PRO: I. Chmel Denčevová, B. Procházková, M. Richterová 

PROTI: K. Novák, P. Matocha, I. Tesař, L. X. Veselý 

ZDRŽEL SE: V. Ježek, T. Řehák, D. Brabec, J. Padevět, J. Fistein, L. Mrklas, I. Racek, P. Šafařík, 

R. Bradáč 

 

Usnesení č. 241/13/24: Rada ČT schvaluje svůj rozpočet na rok 2025 v navržené výši. 

(13:2:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, T. 

Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. Veselý 

PROTI: I.Ch. Denčevová, B. Procházková 

ZDRŽEL SE: M. Richterová 

 

6) Materiály z Dozorčí komise 

 

Usnesení č. 242/13/24: Rada bere na vědomí zápis z 12. jednání Dozorčí komise RČT ze dne 

27. 11. 2024.  

(Příloha č. 2) 
(14:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, I. Racek, I. Tesař 

Mimo místnost: L.X. Veselý, P. Šafařík 

 

Usnesení č. 243/13/24: Rada bere na vědomí zápis z 13. jednání Dozorčí komise RČT ze dne 

5.12. 2024.  

(Příloha č. 3) 
(14:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, I. Racek, I. Tesař 

Mimo místnost: L.X. Veselý, P. Šafařík 

 

Usnesení č. 244/13/24: Rada schvaluje v souladu s článkem 4 Kontrolního řádu Dozorčí komise 

Rady České televize plán kontrolní činnosti DK na období 1. čtvrtletí roku 2025.(Plán kontrolní 

činnosti je součástí zápisu ze 13. jednání DK ze dne 5.12.2024). 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 245/13/24: Rada žádá Dozorčí komisi o stanovisko k udělení předchozího souhlasu 

k uzavření Dodatku č.3 ke smlouvě o nájmu s Vantage Towers s.r.o. 
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(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

7) Stížnosti  

 

Usnesení č. 246/13/24: Rada předává generálnímu řediteli k přímému vyřízení tyto stížnosti: 

 

- e322/24 (Stížnost na neobjektivní způsob informování  - stěžovatel/ka: Z.S.) 

- CT 104205/2024-48 (Žádost o neodvysílání dokumentu - stěžovatel/ka: M.H.) 

 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 247/13/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti:  

Volby v USA: 

- e332/24 (Stížnost na vysílání k americkým prezidentským volbám - stěžovatel/ka: F.M.) 

- e333/24 (Stížnost na vysílání k americkým prezidentským volbám - stěžovatel/ka: K.B.) 

Máte slovo: 

- e86/24 (Stížnost na pořad Máte slovo - stěžovatel/ka: M.B.) 

- e88/24 (Stížnost na pořad Máte slovo - stěžovatel/ka: K.T.) 

Ostatní: 

- e302/24 (Stížnost reportáž o výsledcích rakouských voleb - stěžovatel/ka: P.K.) 

- e341/24 (Stížnost na pořad Interview ČT24 - stěžovatel/ka: F.N.) 

 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 248/13/24: Rada schvaluje návrh odpovědí na stížnost: 

- e334/24 (Stížnost na vysílání k americkým prezidentským volbám - stěžovatel/ka: D.V.) 

 

(14:1:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, M. 

Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, J. Šlégr, I. Tesař, L. X. Veselý 

PROTI: B. Procházková 

ZDRŽEL SE: I. Chmel Denčevová 

 

Usnesení č. 249/13/24: Rada bere na vědomí informace předsedy Rady ČT Karla Nováka o stavu 

řešení stížností a podnětů k dnešnímu dni. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. X. 

Veselý 

 

8) Různé 
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a) Usnesení č. 250/13/24. Rada žádá generálního ředitele ČT o předložení aktualizované verze 

rozpočtu České televize na rok 2025 do 3.1.2025. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, I. Racek, I. Tesař, L. 

X. Veselý 

 

 
b) Program 1. jednání Rady ČT v roce 2025, které se uskuteční ve středu 8. ledna 2025, bude 

upřesněn v pozvánce. 

 

9) Závěr  

 

 

       Mgr. Karel Novák 

     předseda Rady ČT 

 

 

Přílohy: 

1) Informace generálního ředitele 

2) Zápis ze 12. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 27.11.2024 

3) Zápis ze 13. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 5.12.2024 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

 
PhDr. Ivana Chmel Denčevová      Mgr. Pavel Matocha 
 
 
 
 
Příloha č. 1 k zápisu z jednání RČT 

 

Informace generálního ředitele České televize 

Materiál pro 13. jednání Rady ČT dne 11. prosince 2024 

 

 

1. Na základě posouzení metodiky hodnocení veřejné služby z podzimu 2024 od dr. Maríny 

Urbánikové a dr. Johany Kotišové Česká televize realizuje změnu ve dvou kvalitativních 

parametrech. Namísto původních ukazatelů originalita a zaujetí, se ČT bude nově od roku 
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2025 diváků dotazovat na míru kvality a úrovně jejího vysílání. Hodnocení spokojenosti 

zůstává v původní podobě. 

Rozhodnutí předcházel již zmiňovaný posudek a také rešerše metodik obdobných výzkumů od 

ostatních členů EBU. Změna výroků byla inspirována německou ARD a norskou NRK. Nové 

parametry, s nimiž respondenti vyjadřují míru svého souhlasu či nesouhlasu, budou zaměřeny 

na programové typy, nikoli na konkrétní pořady. Dotazník s výroky bude respondentům 

zasílán každé čtvrtletí, zvažujeme i měsíční dotazování. Součástí dotazníku tohoto 

kvalitativního dotazování  bude i soubor výroků zaměřený na zpravodajství. Před uvedením do 

ostrého provozu byly nové ukazatele zařazeny do pilotního průzkumu, který proběhl 

v měsících říjnu a listopadu 2024.  

2. Česká televize představila svůj jarní program, kde budou dominovat nové filmy, seriály a 

atraktivní dokumenty. Novou sezonu zahájíme již 12. ledna seriálovou novinkou Limity, 

odstartuje i seriál Děcko, z filmového plátna se na obrazovky ČT přesunou 

snímky Sucho, Tancuj Matyldo, Manželé Stodolovi, Němá tajemství a Lesní vrah. Z 

celovečerních distribučních koprodukčních filmů přineseme Nikdo mě nemá rád, Tichá pošta a 

celovečerní dokumenty Ta druhá, Za oponou velehor nebo třeba Dakar Sistaz. V roce 2025 

slaví Česká televize šedesát let s večerníčkem. Dětští diváci se mohou těšit na premiérové 

pokračování seriálu Jezevec Chrujda a na řadu nejoblíbenějších večerníčků, které ČT 

v uplynulých letech vysílala. ČT art pak nabídne cestování za nejatraktivnějšími objekty 

současného českého sochařství v pořadu Krajinou soch, třetí řadu oblíbeného cyklu Ikony 

Kamila Střihavky nebo záznamy úspěšných vystoupení operních velikánů jako Luciano 

Pavarotti, Plácido Domingo nebo Maria Callas. 

3. Na webu ČT Déčko jsme 1. listopadu spustili Mistrovství Déčka v poezii. Tento projekt měl za 

cíl seznámit děti zábavnou formou s básněmi současných autorů. Básně byly představeny ve 

stylizaci sportovního utkání a děti tak měly možnost v průběhu několika týdnů aktivně 

hlasovat nejdříve o postupujících, a nakonec i o vítězi tohoto klání v poezii. Do projektu, který 

trval tři týdny, se aktivně zapojilo přes 21 tisíc dětí a web Déčka během tohoto období 

zaznamenal v projektu 45 tisíc pageviews.  

4.  Dne 5. prosince získalo ČT edu od České školní inspekce medaili „Za zásluhy o rozvoj 

kvality vzdělávání“. Toto ocenění se uděluje fyzickým nebo právnickým osobám za 

dlouhodobou a záslužnou činnost v oblasti rozvoje kvality vzdělávání v České republice. Na 

projektu ČT edu pracuje zhruba 10 lidí a já bych rád i touto cestou celému tomuto týmu 

poděkoval za kvalitní práci.  

5. Další ocenění získal web ČT24 v anketě Křišťálová lupa a to první místo v kategorii 

Zpravodajství a publicistika. Tato anketa, kterou pořádá server Lupa.cz, oceňuje 

nejoblíbenější a nejzajímavější projekty a služby českého Internetu za 

rok 2024. Letos proběhl již 19. ročník a o vítězích rozhoduje odborná porota a 

internetová veřejnost. 

 

6. Stálá komise Senátu pro sdělovací prostředky organizovala 4. prosince konferenci na téma “Proč 

potřebujeme média veřejné služby?”, které se za Českou televizi se svou prezentací zúčastnili 

ředitel divize Korporátní služby Michal Fila a ředitel divize Zpravodajství a publicistika Petr 

Mrzena.  

7. Dne 6. prosince proběhla na půdě České televize aukce pořadů z televizního archivu. Na základě 

výzvy a registrace se zúčastnilo 5 subjektů. ČT prodala celkem 24 titulů (19 seriálů a 5 

solitérních filmů), mezi nejúspěšnější seriály patřily Malý pitaval z velkého města a Chalupáři. 

Výnos z tohoto prodeje byl o 120% vyšší, než v roce 2023. Počítáme ještě s druhým kolem 

prodeje uvolněných a neprodaných titulů v průběhu ledna 2025. 
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8. Pokračují debaty nad interním dokumentem o komunikaci, chování na sociálních sítích, střetu 

zájmů, pohostinnosti atd. (pracovní název Charta pracovníka/pracovnice). V současné době 

jsme zapracovali připomínky, které vzešly z prvního setkání vedení ČT se zástupci redakce 

zpravodajství a publicistiky, plánujeme ještě jednu schůzku ve stejném formátu. 

9. Na listopadové konferenci Fórum Média vystoupil s prezentací zaměřenou na povodňové 

zpravodajství ředitel divize Zpravodajství a publicistika Petr Mrzena. Mimo jiné zde prezentoval 

závěry průzkumu útvaru Výzkumu a analýz ČT. Z nich vyplývá, že Českou televizi o 

povodňovém víkendu sledovaly 4 miliony diváků, 62 % respondentů sledovalo z tv programů 

nejčastěji ČT24, 96 % oslovených respondentů, kteří sledovali primárně vysílání ČT, bylo 

spokojeno s kvalitou informování o povodňové situaci, 90 % dotazovaných souhlasilo s tím, že 

ČT ve svém vysílání informuje o aktuálních událostech podrobně a důkladně.  

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------  

DOTAZY RADNÍCH: 

Dotazy radního Pavla Matochy:  

- RRTV dne 19. 11. 2024 ukončila správní řízení s Českou televizí ve věci Superdebaty 

před volbami do Evropského parlamentu a konstatovala, že ČT v tomto případě porušila 

zákon: "Provozovatel mohl zvoleným kritériem výběru hostů narušit princip rovné 

politické soutěže tím, že zvýhodnil volební subjekt SPOLU, který v pořadu reprezentovali 

tři zástupci, a současně znevýhodnil volební subjekty, které nebyly do pořadu pozvány, 

přestože měly dle předvolebních průzkumů ve volbách do Evropského parlamentu 

reálnou šanci na dosažení volebního úspěchu." RRTV stanovila lhůtu k nápravě 7 dnů. 

Jaká opatření ČT v této souvislosti přijala? 

Odpověď: RRTV na svém zasedání dne 19.11.2024 rozhodla o zastavení řízení o přestupku 

ve věci Superdebaty a současně upozornila Českou televizi na porušení ustanovení § 31 odst. 3 

zákona č. 231/2001 Sb. v téže věci (stejný skutek jako byl předmětem řízení o přestupku). 

RRTV stanovila lhůtu k nápravě 7 dní ode dne doručení tohoto upozornění. 

České televizi dosud nebylo doručeno ani rozhodnutí o zastavení řízení o přestupku ani 

upozornění na porušení zákona. 

Česká televize postupovala v případě posuzované Superdebaty v souladu s dosavadní praxí, 

když koncept Superdebaty se ve vysílání České televize objevoval opakovaně před 

každými volbami (evropskými, krajskými a komunálními). Dosud nebyl nikdy 

zpochybněn žádnou autoritou, kontrolním orgánem ani rozhodnutím soudu. Navíc 

model použitý před letošními volbami do Evropského parlamentu zcela kopíroval 

koncept zařazený do vysílání před stejnými volbami o pět let dříve.  

I tehdy se o hlasy voličů ucházely dva politické subjekty v koalici, navíc šlo o politickou stranu a 

hnutí zastoupené v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR. V Superdebatě proto vystoupili na 

základě předvolebních pravidel oba předsedové těchto stran - Jiří Pospíšil (TOP 09) i Vít 

Rakušan (STAN). Oproti současnému stavu, kdy ani jeden předseda stran, kteří se setkali ve 

studiu, nebyl přímým účastníkem voleb, v roce 2019 byl předseda TOP 09 Jiří Pospíšil lídrem 

kandidátky koalice TOP 09 a STAN. Šlo tedy o aktivního europoslance, který se snažil obhájit 

svůj mandát. V kontextu současné argumentace by se tak dalo namítat, že mohl svoji účast v 

debatě využít a čas strávený ve studiu zhodnotit ve svůj prospěch coby jeden z kandidátů na 

europoslance. Takováto námitka však v roce 2019 nepřišla od žádného orgánu. Naopak jedním 

ze závěrů analýzy, již si RRTV nechala zpracovat, bylo, že kritéria profesní žurnalistické 

objektivity a vyváženosti byla v dikci zákona o vysílání naplněna. Analýza neshledala žádné 

skutečnosti, které by svědčily o porušení zákona Českou televizí.  

S ohledem na transparentnost a předvídatelnost rozhodování RRTV je proto nutné 

podotknout, že pokud Rada v roce 2019 neshledala žádné porušení pravidel 

předvolebního vysílání, není možné dopředu předjímat, že by to v roce 2024 mohlo 

být jinak, pokud Česká televize formálně i fakticky postupovala podle stejného klíče 

jako před pěti lety. V tomto ohledu ČT postupovala v souladu se všemi doposud zveřejněnými 

rozhodnutími i analýzami, které si RRTV nechala zpracovat. 

Česká televize dále namítá, že Rada posuzuje předmětný pořad izolovaně, ačkoliv přímo z dikce 

zákona vyplývá, že zákaz jednostranného zvýhodňování politických stran nebo hnutí, popřípadě 

jejich názorů nebo názorů jednotlivých skupin veřejnosti, a to s přihlédnutím k jejich reálnému 
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postavení v politickém a společenském životě, je třeba vztáhnout k vysílanému programu 

jako celku a nikoli pouze k jednomu pořadu. 

Přes výše uvedené výhrady k posouzení této věci ze strany RRTV a uvedené 

argumenty, ze kterých dle našeho názoru vyplývá, že se Česká televize porušení 

zákona nedopustila, jsme připraveni reagovat na nové trendy v oblasti politické 

soutěže a při přípravě pořadů typu Superdebaty ještě lépe zohledňovat dynamicky se 

rozvíjející dění na politické scéně. Česká televize vnímá připomínky ze strany RRTV a 

je připravena tyto připomínky reflektovat v následujících předvolebních vysíláních 

stejně jako dosud zohledňovala skutečnost, že k formátům předvolebních debat RRTV 

námitek neměla.  

- Žádám o informaci, jaký je rozpočet jednotky požární ochrany ČT a proč je její existence 

pro ČT nezbytná. Dále žádám o informace o posledních 3 požárech, které hasiči ČT v 

areálu ČT hasili. 

Odpověď:  

Hasičský záchranný sbor České televize (Závodní požární útvar Československé televize Praha, 

Kavčí hory) byl zřízen na základě rozhodnutí ústředního ředitele Československé televize v roce 

1970 v návaznosti na nařízení Městské inspekce požární ochrany hlavního města Prahy. 

Již během projekčních prací na výstavbě areálu Kavčí hory byla existence jednotky požární 

ochrany začleněna do plánovacích záměrů. Přítomnost tohoto útvaru umožnila uplatnění 

normativních koeficientů, které snížily nároky na požární odolnost nosných konstrukcí budov, 

délku únikových cest, kategorie chráněných únikových cest i technické parametry požárně 

bezpečnostních zařízení a způsob evakuace objektů. 

Všechny objekty v areálu České televize byly zkolaudovány za podmínek, které přímo 

předpokládají přítomnost jednotky HZS ČT v místě. Provoz objektů je tedy na této jednotce 

závislý. Zároveň některé činnosti provozované Českou televizí, které jsou podle zákona č. 

133/1985 Sb., o požární ochraně, v platném znění klasifikovány jako činnosti se zvýšeným 

požárním nebezpečím, vyžadují přímé zajištění členy této jednotky. 

Hasičský záchranný sbor České televize se kromě zásahů při požárech a mimořádných 

událostech významně podílí na klíčových činnostech souvisejících s provozem České televize. 

Ročně v průměru odpracuje více než 5000 hodin při poskytování asistenčních služeb během 

natáčení ve studiích i exteriérech a při stavebních pracích v areálu ČT. 

Početní stav jednotky i její požárně technické vybavení jsou závazně upraveny dokumentací 

požární ochrany a podléhají schválení Hasičským záchranným sborem hlavního města Prahy. 

Česká televize tedy nemůže bez souhlasu HZS hl. m. Prahy jednostranně snižovat početní stav 

členů jednotky, měnit její vybavení nebo rozhodnout o jejím případném zrušení. 

Tento záchranný útvar je klíčovým prvkem pro zajištění bezpečnosti nejen budov a technologií, 

ale i zaměstnanců a všech osob pohybujících se v areálu České televize. 

Náklady 

Roční náklady (mzdové + provozní) v roce 2024 jsou 44 mil. Kč. Z toho 90 % tvoří náklady na 

zaměstnance zabezpečující nepřetržitý směnný provoz (celkem FTE 46). 

Poslední tři výjezdy 

4.12.2024 22:07 

Výjezd na základě signalizace elektronického požárního systému (EPS) v prostoru 103/1 suterén 

6.12.2024 7:54  

Požár autobusu 

8.12.2024 7:05 

Garáže OPC poplach způsobilo zakouření od studeného motoru vozidla. 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Dotazy radní Ivany Chmel Denčevové: 

- V návrhu rozpočtu na rok 2025 je uvedeno: „V oblasti publicistických a dokumentárních 

pořadů dochází k obměně starších cyklů, které budou postupně nahrazovány novými 

pořady a zároveň se zde projevují přijatá úsporná opatření.“ 

- kterých programových řad se týká „obměna starších cyklů a jejich nahrazení“, a to jak 

pořadů publicistických, tak i dokumentárních? 

- které budou případně ukončeny bez náhrady? 

- jaký je podíl v rámci těchto změn výroby vlastní a nákupu od nezávislých producentů? 
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- které dokumentární cykly prošly schválením programových rad a budou v příštím roce 

vyráběny, opět podíl vlastní výroby a nezávislých producentů, včetně případného podílu 

jiných zdrojů financování? 

- jaký je objem předpokládaných úsporných opatření v této oblasti? 

 

Odpověď: 

Co se týká ČT1, ČT2 a Art, na těchto kanálech v první polovině roku 2025 nedochází k obměně 

cyklů publicistických. Cykly dokumentární jsou nové a originální každou sezónu. ČT1 by pak 

měla být obohacena o 3 nové publicistické pořady ve frekvenci jednou měsíčně ve stejném 

slotu v pondělí ve 21:45-50. Na ČT2 a ČT Art jsou běžící pořady beze změny. V první polovině 

roku 2025 nejsou rušeny žádné publicistické pořady.  

Úsporná opatření se týkají především nových solitérních dokumentů a dokumentárních cyklů 

pro vysílání 2026. Pro rok 2025 je už vyrobeno nebo jsou peníze ve výrobě. Ředitel programu 

a generální ředitel mají pro tyto žánry rezervu z nichž se bude na nové projekty čerpat. 

Předpokládané snížení financí by nemělo v roce 2025 přesáhnout 20 %.  

Výroba pořadů divize Zpravodajství a publicistika je zachována ve stávající podobě. O 

případném pozastavování výroby by se mělo rozhodovat na konci 1. Q 2025. 

           Příloha: přehled pořadů ČT1, ČT2 a ČT art 

Příloha č. 2 k zápisu z jednání RČT 
 

 

Zápis z 12. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 27.11. 2024  

 

 

Přítomni: P. Juchelka, R. Kysela, P. Mádle, L. Musil, J. Stejskal 

Omluveni:   

Hosté:   

 

Sekretariát Rady ČT: K. Mališová, P. Staňková 

Předsedající:  P. Juchelka 

 

 

1. Zahájení a přivítání  

2. Volba předsedy DK  

3. Volba místopředsedy DK  

4. Aktuální agenda DK  

5. Závěr  
 

 

Ad 1) Zahájení a přivítání generální ředitelem ČT, předsednictvem Rady ČT 

 

- Bez usnesení 

 

Ad 2) Volba předsedy DK   

 

Usnesení č. DK 58/12/24 

 

Jako předseda Dozorčí komise byl navržen Petr Juchelka. 
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V souladu s usnesením Rady ČT č. 210/11/24 ze dne 18.10.2024 byl předsedou Dozorčí komise 

s účinností od 27.11.2024 zvolen Petr Juchelka.  

(5:0:0) 

 

Ad 3) Volba místopředsedy DK  

 

Usnesení č. DK 59/12/24 

 

Jako místopředseda Dozorčí komise byli navrženi Ladislav Musil a Petr Mádle. 

V souladu s usnesením Rady ČT č. 210/11/24 ze dne 18.10.2024 byl místopředsedou Dozorčí 

komise s účinností od 27.11.2024 zvolen Petr Mádle.  

(5:0:0) 

 

Ad 4) Aktuální agenda DK  

 

Termíny jednání DK:  

- 11.12. 2024, po skončení projednávaní bodu č. 7 Materiály DK, místnost – sekretariát Rady, 

č. 204 

- 29.1. 2025, od 9:30, místnost Konferenční centrum (KC) 

- 19.2. 2025, od 17:15 (on-line jednání) 

 

Ad 5) Závěr  

 

- Bez usnesení 

 

 

Ing. Petr Juchelka 

         předseda Dozorčí komise Rady ČT 

 

 

 
 
Příloha č. 3 k zápisu z jednání RČT 
 

 

Zápis z 13. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 5.12.2024 – formou on-line 

 

 

Přítomni: P. Juchelka, R. Kysela, P. Mádle, L. Musil, J. Stejskal 

Omluveni:   

Hosté: D. Břinčil, A. Lukasíková 

  

 

Sekretariát Rady ČT:  

Předsedající:  P. Juchelka 

 

 

6. Zahájení a přivítání  
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7. Rozpočet na rok 2025 – projednání stanoviska k návrhu rozpočtu ČT na rok 2025 ze dne 31. 
října 2024  

8. Plán činnosti DK na 1.čtvrtletí 2025 

9. Různé  

10. Závěr  
 

 

Ad 1) Zahájení a přivítání 

 

- Bez usnesení 

 

Ad 2) Rozpočet na rok 2025 – projednání stanoviska k návrhu rozpočtu ČT na rok 2025  

 

Usnesení č. DK 60/13/24 

 

Dozorčí komise projednala návrh rozpočtu na rok 2025 ze dne 31.10.2024 a doporučuje Radě ČT 

rozpočet schválit v navrženém znění. Dojde-li však po schválení rozpočtu k legislativní změnám, 

které se promítnou do zvýšení odpočtu DPH nebo zvýšení koncesionářských poplatků oproti 

rozpočtu, předloží management do jednoho měsíce od účinnosti jednotlivých legislativních změn 

aktualizovaný rozpočet, který bude zahrnovat navýšení minimálního stavu finančních prostředků na 

hodnotu stanovenou dlouhodobými plány z 12.12.2023 pro rok 2025, tj. 450 mil. Kč. 

(5:0:0) 

 

Ad 3) Plán činnosti DK na 1.čtvrtletí 2025 

 

 

Usnesení č. DK 61/13/24 

 

DK projednala a odsouhlasila návrh plánu kontrolní činnosti, který předkládá Radě ke schválení, v 
této podobě: 
 
 
 
 
1Q2025 
Kontrolní činnost 

1. Kontrolní činnost dle zadání Rady ČT 

2. Kontrola Plánu investic a jeho čerpání za rok 2024 

3. Kontrola implementace nových pravidel začerňování smluv 

4. Monitoring legislativních změn navýšení televizního poplatku 

5. 4_3Q_2024 – Analýza odstupných, konkurenčních doložek a odměn – dokončení 

kontrolního šetření započatého ve 4Q24 

6. Kontrola implementace doporučení DK managementu za rok 2024 

 
Pravidelné činnosti 

7. Diskuse s externím auditorem po skončení předauditu roku 2024 – rizikové oblasti, 

auditorské a účetní postupy 
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8. Pravidelná zpráva od CFO o čerpání rozpočtu, finanční situaci a finančním majetku za 4Q 

2024 a měsíční reporting, významné události 

9. Informace o činnosti interního auditu za rok 2024, plán činnosti na rok 2025 

10. Zpráva o činnosti DK ve čtvrtém čtvrtletí 2024 předkládaná Radě ČT na základě par. 8a 

odst. 9 zákona o České televizi  

11. Sestavení plánu kontrolní činnosti na další Q k odsouhlasení Radě ČT 

 
(5:0:0) 

 

Ad 4) Různé  

 

- Bez usnesení 

 

 

Ad 5) Závěr  

 

- Bez usnesení 

 

 

Ing. Petr Juchelka 

         předseda Dozorčí komise Rady ČT 

 
 


